
           Zápisnica 
z druhého zasadnutia obecného zastupiteľstva  

zo dňa 15.12.2022. 
Prítomní poslanci:  
Mgr. Daniel Ďurica, Ing. Juraj Kešeľ,  Mária Marcinová, Bc. Anna Senyková, Jaroslav Tipan.  
Adriana Dziaková – hlavná kontrolórka 
Neprítomní poslanci:  Ing. Matej Kukuruc 
Hostia:  -   
K bodu 1. a, - Otvorenie: Starosta obce Jozef Nemčík privítal prítomných poslancov a poslankyne a skonštatoval, 
že zo 6 poslancov sú prítomní 5, čiže obecné zastupiteľstvo je uznášaniaschopné.  
Na začiatku rokovania ustanovujúceho zasadnutia zaznela Hymna Slovenskej republiky kvôli zloženiu sľubu 
poslanca a prevzatie Osvedčenia o zvolení za poslanca do obecného zastupiteľstva v Bačkove pána Ľubomíra 
Antolíka. 
Tento bod zobralo obecné zastupiteľstvo na vedomie. 
Prítomní poslanci po zložení sľubu poslanca: Mgr. Daniel Ďurica, Ing. Juraj Kešeľ,  Mária Marcinová, Bc. Anna 
Senyková, Jaroslav Tipan, Ľubomír Antolik. 
Za zapisovateľku určil starosta referentku Vieru Chomovú. 
Za overovateľov zápisnice: poslancov Mgr. Daniela Ďuricu a Máriu Marcinovú. 
Návrh programu rokovania prečítal poslanec obecného zastupiteľstva Ing. Juraj Kešeľ. 
Materiály na rokovanie dostali poslanci OZ elektronickou formou v dostatočnom časovom predstihu. Poslanec 
Tipan dostáva materiály fyzicky do ruky. 
 
Program rokovania: 

1, Úvodné náležitosti 
a, Otvorenie zasadnutia 
b, Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 
c, Zloženie sľubu poslanca obecného zastupiteľstva – Ľubomír Antolik 
d, Prevzatie osvedčenia o zvolení za poslanca do obecného zastupiteľstva 

2, Interpelácie poslancov 
3, Návrh rozpočtu na roky 2023 - 2025 
4, Stanovisko hlavnej kontrolórky obce k návrhu rozpočtu 
5, Návrh Všeobecne záväzného nariadenia obce č. 1/2022 o určení výšky finančných príspevkov 

na čiastočnú úhradu nákladov na výchovu a vzdelanie a nákladov spojených so stravovaním 
v školách a školských zariadeniach, ktorých zriaďovateľom je obec Bačkov 

6,   Návrh VZN č. 2/2022 o  miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady 
7,   Návrh plánu kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky obce na I. polrok 2023 
8,   Odmena hlavnej kontrolórke obce za rok 2022 
9,   Rôzne  
10,   Rekapitulácia uznesení 
11,   Záver 

 
Starosta dal hlasovať za navrhnutý program rokovania 
Hlasovanie č. 1 
Za: 6 poslancov / Antolik Ľubomír, Mgr. Daniel Ďurica, Ing. Juraj Kešeľ,  Mária Marcinová, Bc. Anna Senyková, 
Jaroslav Tipan/.  
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
Starosta obce sa opýtal, či má niekto doplňujúci návrh do programu. Poslankyňa Marcinová navrhla doplniť 
program o bod: Schválenie členov do finančnej komisie. 
Starosta dal hlasovať za program s doplneným bodom 
Hlasovanie č. 2 
Za: 6 poslancov / Antolik Ľubomír, Mgr. Daniel Ďurica, Ing. Juraj Kešeľ,  Mária Marcinová, Bc. Anna Senyková, 
Jaroslav Tipan/.  



Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
Program rokovania: 

1, Úvodné náležitosti 
a, Otvorenie zasadnutia 
b, Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 
c, Zloženie sľubu poslanca obecného zastupiteľstva – Ľubomír Antolik 
d, Prevzatie osvedčenia o zvolení za poslanca do obecného zastupiteľstva 

2, Interpelácie poslancov 
3, Návrh rozpočtu na roky 2023 - 2025 
4, Stanovisko hlavnej kontrolórky obce k návrhu rozpočtu 
5, Návrh Všeobecne záväzného nariadenia obce č. 1/2022 o určení výšky finančných príspevkov 

na čiastočnú úhradu nákladov na výchovu a vzdelanie a nákladov spojených so stravovaním 
v školách a školských zariadeniach, ktorých zriaďovateľom je obec Bačkov 

6,   Návrh VZN č. 2/2022 o  miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady 
7,   Návrh plánu kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky obce na I. polrok 2023 
8,   Odmena hlavnej kontrolórke obce za rok 2022 
9,   Schválenie členov do finančnej komisie 
10,   Rôzne  
11,   Rekapitulácia uznesení 
12,   Záver 
 
Pristúpilo sa k prerokovaniu jednotlivých bodov. 
 
K bodu č. 2, Interpelácie poslancov 

- Poslanec Ďurica spolu s pánom starostom krátko poinformovali prítomných o konaní 
z 19.12.2022 ohľadne umiestnenia dopravných značiek pri cintoríne označujúcich začiatok 
a koniec obce. Rokovania sa zúčastnili zamestnanci Slovenskej správy ciest Trebišov, 
dopravného inšpektorátu policajného zboru SR v Trebišove, starosta obce, Mgr. Daniel Ďurica 
– poslanec OZ v Bačkove.  

- Vybudovanie chodníka k cintorínu. Oslovený bol pán Ján Lacko, majiteľ nehnuteľností po 
pravej strane cesty od Dargova ohľadne výstavby chodníka po tejto strane. Pán Lacko po 
oslovení pánom starostom, vyslovil nesúhlas za žiadnych okolností, aby spomínaný chodník 
viedol po pravej strane. Poslanec Kešeľ navrhol múrik a zábradlie popri chodníku. Poslanci sa 
zhodli na vybudovaní chodníka po ľavej strane cesty smerujúcej od obce Dargov. Bude 
potrebné dať vypracovať projektovú dokumentáciu na výstavbu chodníka. 

- Poslanec Kešeľ navrhol osadiť na cestu na Lesnej ulici spomaľovače k č. d. 12/82 a ďalší k č. d. 
28/39, nakoľko prechod pre chodcov vodiči motorových áut nerešpektujú. 

- Pokračoval poslanec Kešeľ s tým, že pri budove bývalého obchodu, terajšia posilňovňa, sa 
nachádza betónová rúra, do ktorej hádžu okoloidúci odpadky. Bolo by ju treba odstrániť.  

- Stĺpik, na ktorom je umiestnené cestné zrkadlo na Lesnej ulici, je zhrdzavený. Nie je 
pozinkovaný. Bolo by potrebné ho ošetriť a natrieť farbou.  

- Telekomunikačné vedenie na Lesnej ulici je nefunkčné. Bolo by potrebné vyzvať Slovak 
telekom k odstráneniu stĺpa podotkol poslanec Kešeľ. 

- Polystyrén spoločnosť Fura nevyvezie, nepatrí do nebezpečného odpadu. Návrh od poslanca 
Kešeľa: zozbierať a obecná dodávka raz za 4 mesiace vyvezie do technických služieb 
v Sečovciach alebo Trebišove. Starosta prisľúbil preverenie tohto návrhu.   

- Poslanec Kešeľ sa ďalej dotazoval ako pokročila otázka rekonštrukcie lávok cez potok v obci. 
Starosta odpovedal, že sa stretol so zástupcami Povodia Bodrogu a Hornádu, ktorí s návrhom 
prekryť most, nesúhlasili. Tak, ako sa s týmto návrhom nestotožnili ani niektorí obyvatelia obce 



a poslanci. Povedali, že by to bolo ako klietka. Starosta pokračoval, že je potrebné spevniť, 
resp. posilniť základy mosta a skontrolovať hlavne statiku. Poslanec Kešeľ sa spýtal, či by sa 
nedalo financovať cez nejaký projekt. Starosta odpovedal, že ak bude možnosť, tak 
samozrejme. Hlavná kontrolórka doplnila, že princíp projektov od podania žiadosti až do 
konca, teda v tomto prípade do výstavby alebo rekonštrukcie, trvá niekedy aj 5 rokov.  

- Za budovou kultúrneho domu je pivnica, do ktorej vedú schody a nie sú prekryté. Je to dosť 
nebezpečné hlavne večer a v noci. Resp. za tmy. Padol návrh prekryť schody alebo osadiť 
zábradlie okolo schodov. 

- Poslanec Ďurica poukázal na spadnuté stromy za budovou bývalého obecného úradu. Ďalej sa 
opýtal, kto rieši odpratávanie snehu v obci. Starosta odpovedal, že túto otázku má obec 
vyriešenú cez spoločnosť Integra, s. r. o., Dargov. 

- Poslanec Kešeľ navrhol starostovi zakúpiť traktor. Starosta odpovedal, že žiadosť na 
Envirofonde má obec podanú. Poslanec Kešeľ povedal, že ak nám žiadosť neschvália, je 
potrebné konať a traktor kúpiť. 

- Poslankyňa Senyková poukázala na neodhrnutý sneh v autobusových zastávkach. 
- Poslanec Ďurica navrhol a ponúkol aj svoju pomoc v prípade odpratávania snehu. Samozrejme, 

zvolať aj všetkých poslancov a to nie len v takomto prípade, ale pri rôznych situáciách ak je 
potrebná pomoc.  

- Poslanec Kešeľ sa dotazoval čia je studňa pri Feckových. Je potrebné zabezpečiť poklop na ňu. 
Starosta odpovedal, že je obecná. Že ju postavili obyvatelia Bačkova.  

- Poslankyňa  Senyková poukázala na dosť veľkú premávku kamiónov cez obec. Starosta prisľúbil 
rokovanie so zástupcami Slovenskej správy ciest. Ďalej pokračovala poslankyňa Senyková 
ohľadne oslobodenia od poplatku za hrobové miesto pozostalých po významných 
osobnostiach obce Bačkov. / Wersebe, Malcher/. Ďalej navrhla poslankyňa Senyková vyhlásiť 
„Starostovskú kvapku krvi“ na 11.1.2023. Dať to aj na stránku obce. Záujemcovia nech sa hlásia 
na obecnom úrade, aj u pani Senykovej.  

- Poslanec Kešeľ oboznámil poslancov a prítomných s konfliktom medzi pani Jozefínou 
Senykovou a pani Kučerovou, ktorý mu bol nahlásený ústne. Referentka obce Chomová   
zareagovala a povedala prítomným, že aj keď dôjde k susedskému konfliktu, musí byť podaná 
písomná sťažnosť na obecný úrad, ktorá sa zapíše do pošty. Obecný úrad posunie sťažnosť 
predsedovi komisie pre ochranu verejného poriadku. Ten zvolá komisiu a spolu so starostom 
žiadosť alebo sťažnosť riešia. Avšak medzisusedské vzťahy rieši Polícia SR. 
Poslanci pristúpili k ďalšiemu bodu rokovania. 
K bodu č. 3, Návrh rozpočtu na roky 2023 – 2025. 
Starosta obce udelil slovo hlavnej kontrolórke  obce pani Adriane Dziakovej, ktorá obšírne 
vysvetlila systém rozpočtu. Povedala, že logicky príjmy nikdy nemôžu byť nižšie ako výdavky. 
Vysvetľovala hlavne novozvoleným poslancom, ale samozrejme aj staronovým ako to 
povedala. Ďalej vysvetlila členenie rozpočtu, ktorý pozostáva z príjmovej časti, výdavkovej časti 
a finančných operácií. Finančné prostriedky na osobitnom účte rezervného fondu sa môžu 
kumulovať z roka na rok. Môžu byť použité len na kapitálové výdavky alebo na mimoriadnu 
situáciu, ktorá by v obci nastala. Na základe východiskových štatistických údajov sú obciam 
a mestám mesačne prideľované podielové dane. Ďalej oboznámila prítomných so 
skutočnosťou, že  mzdy by mali byť tento rok navýšené o 17 % a to v januári a v septembri. 
Takto sú aj rozpočtované. Dotácie a transfery sa rozpočtujú až keď je projekt schválený a obec 
má rozhodnutie o pridelení finančných prostriedkov. Ešte dodala, že počas roka obec predloží 
každý štvrťrok rozpočtové opatrenie, resp. úpravu rozpočtu na základe plnenia. Počas Covidu 
boli podielové dane znížené, inak boli rok čo rok stále navýšené. Poslanec Kešeľ sa opýtal na 
vyššie sumy v položkách v rozpočte. Položka na základnej škole, kde sa účtuje aj SZUŠ 0912 – 
súkromná, základná, umelecká škola. Čo z toho má obec a či má náklady na túto školu. Hlavná 
kontrolórka odpovedala, že obec náklady nemá. Starosta vstúpil do rozpravy a povedal, že 
zmluva je podpísaná na 5 rokov, SZUŠ by mala platiť nájom za používanie priestorov v budove 
základnej školy. Ročne je to 500,- €. Povedal, že obec mala na začiatku 9 % z celkového objemu 



Podielových daní a na rok 2023 má 6 %. Za celé obdobie čo má SZUŠ sídlo v obci Bačkov, obec 
má k dobru 35 000,-€. To je od 1.9.2017. Hlavná kontrolórka navrhla schváliť rozpočet tak, ako 
to aj uvádza v svojom stanovisku  k návrhu rozpočtu. 
Starosta obce dal hlasovať. 
Hlasovanie č. 3 
Za: 6 poslancov / Antolik Ľubomír, Mgr. Daniel Ďurica, Ing. Juraj Kešeľ,  Mária Marcinová, Bc. Anna 
Senyková, Jaroslav Tipan/.  
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
Poslanci rozpočet na roky 2023 – 2025 schválili. 
 

K bodu č. 4, Stanovisko hlavnej kontrolórky obce k návrhu rozpočtu. 
Keďže podstatnú vec vysvetlila hlavná kontrolórka pri návrhu rozpočtu, tento bod zobralo obecné zastupiteľstvo 
na vedomie.  
 
K bodu č. 5, Návrh Všeobecne záväzného nariadenia obce č. 1/2022 o určení výšky finančných príspevkov na 
čiastočnú úhradu nákladov na výchovu a vzdelanie a nákladov spojených so stravovaním v školách a školských 
zariadeniach, ktorých zriaďovateľom je obec Bačkov. 
Hlavná kontrolórka vysvetlila, finančné pásma na nákup potravín na jedno jedlo podľa vekových kategórií 
stravníkov. Od roku 2019 do 31.12.2022 patrila MŠ aj ZŠ do II. Pásma. S účinnosťou od 1.1.2023 a v zmysle VZN č. 
1/2022 bude MŠ a ZŠ Bačkov zaradená do I. Finančného pásma.  
Poslanec Ďurica sa opýtal na réžiu zo školskej jedálne. Réžia, ktorú školská jedáleň môže mať od cudzích stravníkov, 
sa môže použiť napríklad na nákup čistiacich prostriedkov do ŠJ, povedala hlavná kontrolorka obce. 
Starosta dal hlasovať za toto VZN. 

Hlasovanie č. 4 
Za: 6 poslancov / Antolik Ľubomír, Mgr. Daniel Ďurica, Ing. Juraj Kešeľ,  Mária Marcinová, Bc. Anna Senyková, 
Jaroslav Tipan/.  
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 

K bodu č. 6, Návrh VZN č. 2/2022 o  miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné 
odpady. 
Slova sa ujala hlavná kontrolórka a vysvetlila, že príjmy za vývoz odpadu by sa mali vyrovnať  výdavkom. Ani 
navýšením v návrhu tohto VZN náklady nie sú pokryté. Od roku 2019 poplatok za vývoz odpadu navýšený nebol. 
Každý obyvateľ musí zaplatiť poplatok za vývoz odpadu, ktorý tvorí, či už v mieste trvalého pobytu alebo 
prechodného. Referentka obce oboznámila prítomných s určitým systémom platenia poplatkov od 
spoluobyvateľov. Rozhodnutie je vystavené na každú domácnosť, aj na domácnosti našich spoluobyvateľov 
v rómskej osade. Veľkou pomocou sú členovia miestnej poriadkovej služby. Pristúpilo sa k hlasovaniu za 
navrhnuté VZN č. 2/2022 o navýšení poplatku za vývoz odpadu.  

Hlasovanie č. 5 
Za: 6 poslancov / Antolik Ľubomír, Mgr. Daniel Ďurica, Ing. Juraj Kešeľ,  Mária Marcinová, Bc. Anna Senyková, 
Jaroslav Tipan/.  
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 

K bodu č. 7, Návrh plánu kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky obce na I. polrok 2023. 
Tento návrh poslanci tak, ako aj ostatný materiál, dostali v dostatočnom časovom predstihu, mali 
dostatok času si ho preštudovať, preto sa pristúpilo k hlasovaniu. Hlavná kontrolórka dodala, že ak by 
niekto z poslancov mal osobitný návrh na vykonanie kontroly, môže požiadať aj počas roka. 
Pristúpilo sa k hlasovaniu za návrh plánu kontrolnej činnosti.  
Hlasovanie č. 6 
Za: 6 poslancov / Antolik Ľubomír, Mgr. Daniel Ďurica, Ing. Juraj Kešeľ,  Mária Marcinová, Bc. Anna Senyková, 



Jaroslav Tipan/.  
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 

K bodu č. 8,  Odmena hlavnej kontrolórke obce za rok 2022. 
Hlavný kontrolór obce je volený funkcionár. A to na 6 rokov. Je jedným z dôležitých kontrolných 
mechanizmov obecnej samosprávy. Plat hlavného kontrolóra je súčinom priemernej mesačnej mzdy 
zamestnanca v národnom hospodárstve vyčíslenej na základe údajov štatistického úradu SR za 
predchádzajúci kalendárny rok koeficientu podľa počtu obyvateľov obce. Obec Bačkov je zaradená do 
II. finančnej skupiny od 501 – do 1000 obyvateľov. Princíp je ako pri mzde starostu obce. Najvyššia 
možná odmena je 30% na mzdu za rok.  Hlavná kontrolórka obce Bačkov je zamestnaná na 20 % úväzok. 
Priemerná mzda zamestnanca v národnom hospodárstve za rok 2021 bola 1 211,- € x koeficient 1,28 
v hrubom. Poslanec Mgr. Ďurica sa opýtal kto kontroluje hlavných kontrolórov. Hlavná kontrolórka 
odpovedala: Komora hlavných kontrolórov. 
Pristúpilo sa k hlasovaniu za schválenie odmeny hlavnej kontrolórke obce Bačkov vo výške 30 % na 
mzdu za rok 2022.  
Hlasovanie č. 7 
Za: 6 poslancov / Antolik Ľubomír, Mgr. Daniel Ďurica, Ing. Juraj Kešeľ,  Mária Marcinová, Bc. Anna Senyková, 
Jaroslav Tipan/.  
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 

 
K bodu č. 9, Schválenie členov do finančnej komisie 
Poslanci sa zhodli na  tomto zložení:  predseda: Mária Marcinová, ktorú si poslanci zvolili na ustanovujúcom 
zasadnutí. Členovia: Anna Senyková, Juraj Kešeľ, Daniel Ďurica, Matej Kukuruc a z obyvateľov obce pani Radmila 
Stanková a Katarína Mischurová. Hlavná kontrolórka dodala, že členovia komisie majú poradný hlas. Avšak zo 
sedenia musia vyhotoviť prezenčnú listinu a zápisnicu. 

Hlasovanie č. 8 
Za: 6 poslancov / Antolik Ľubomír, Mgr. Daniel Ďurica, Ing. Juraj Kešeľ,  Mária Marcinová, Bc. Anna Senyková, 
Jaroslav Tipan/.  
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 

K bodu č. 11, Rekapitulácia uznesení 
Prijaté a schválené uznesenia prečítala referentka obce . 
 
Body programu sa prerokovali a tak starosta obce poďakoval prítomným za aktívnu účasť a zasadnutie ukončil. 
 
 
 
 
Overovatelia zápisnice:  Mária  Marcinová ............................... 
 
   Mgr. Daniel Ďurica ............................... 
 
 
 
 
 
         Jozef Nemčík 
         Starosta obce 
 
 



 
 

 


